



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

Ron Hayman

The Canadian Cycling Hall of Fame is pleased to welcome a two-time Olympian, Ron Hayman, as an inductee for 2022.

As one of the early Canadian pioneers in cycling, Ron started racing in Vancouver in the late 1960's and quickly became a seven time Canadian national champion in both track and road, this carved the pathway to a successful professional career.

In 1972, Ron was selected to the Canadian Olympic cycling team in the pursuit and made his Olympic debut at the Munich Olympics. Four years later, he represented Canada again, this time on home soil in the team pursuit at the 1976 Olympics in Montreal.

Just before joining the professional ranks, Ron won the 1979 Tour of Ireland. Only two years later, he became one of seven founding members of the Schwinn 7-eleven Cycling Team, his best-known racing team. He stayed within the professional cycling world until 1988.

During his time as a professional cyclist he got to know what success feels like, winning the pro-am Great Mohawk Bicycle Race, collecting the richest purse for a professional race in North America at the time. He then went onto win the Gastown Grand Prix for three consecutive years, from 1981 to 1983 as well as winning four stages of the Coors International Bicycle Classic.

During a sprint finish with Italian sprinter Silvestro Milani in 1983, Ron became the only non-European to win a stage at the Tour of America that year.

Following his retirement from cycling; Ron continued to give back to the sport through a coaching role at the national level. He then continued to contribute though hosting countless training camps, contributions to coaching courses, organizing road and off-road bike races, and the BC Youth Cycling Championships.

It is with great pleasure and honour that we welcome Ron Hayman into the Canadian Cycling Hall of Fame.



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

Français

Le Temple de la renommée du cyclisme canadien est heureux d'accueillir un double champion olympique, Ron Hayman, en tant qu'intronisé pour 2022.

L'un des premiers pionniers canadiens du cyclisme, Ron a commencé à courir à Vancouver à la fin des années 1960 et est rapidement devenu sept fois champion national canadien sur piste et sur route, ce qui lui a ouvert la voie vers une carrière professionnelle fructueuse.

En 1972, Ron a été sélectionné dans l'équipe olympique canadienne de cyclisme pour la poursuite et a fait ses débuts olympiques aux Jeux de Munich. Quatre ans plus tard, il représente à nouveau le Canada, cette fois à domicile, dans la poursuite par équipe aux Jeux olympiques de 1976 à Montréal.

Juste avant de rejoindre les rangs des professionnels, Ron a remporté le Tour d'Irlande 1979. Deux ans plus tard, il devient l'un des sept membres fondateurs de l'équipe cycliste Schwinn 7-eleven, son équipe de course la plus connue. Il est resté dans le monde du cyclisme professionnel jusqu'en 1988.

Au cours de sa carrière de cycliste professionnel, il s'est familiarisé avec le succès en remportant la course cycliste pro-am Great Mohawk Bicycle Race, ce qui lui a permis d'obtenir la bourse la plus élevée pour une course professionnelle en Amérique du Nord à l'époque. Il a ensuite remporté le Gastown Grand Prix pendant trois années consécutives, de 1981 à 1983, ainsi que quatre étapes de la Coors International Bicycle Classic.

Lors d'un sprint final avec le sprinter italien Silvestro Milani en 1983, Ron est devenu le seul non-Européen à remporter une étape du Tour of America cette année-là.

Après sa retraite du cyclisme, Ron a continué à contribuer au sport en jouant le rôle d'entraîneur au niveau national. Il a ensuite continué à apporter sa contribution en accueillant d'innombrables camps d'entraînement, en participant à des cours d'entraînement, en organisant des courses de vélo sur route et hors route, ainsi que les championnats de cyclisme pour les jeunes de la Colombie-Britannique.

C'est avec grand plaisir et honneur que nous accueillons Ron Hayman au Temple de la renommée du cyclisme canadien.